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Deltagere er: 

 
Svend Mandel 
Jakob Klitgaard 
Jesper Vestergaard 
Jørn Olsen 
Morten Grejsler 
Winnie Wolf Andersen 
 
Afbud: 
Preben Gammeljord 
Anne Honoré Østergaard 
 
Referent: 
Winnie Wolf Andersen 

 

 

SKAT Fritid & Idræt – referat af bestyrelsesmøde tirs-
dag den 17. juni 2008 
 
Dagsorden: 
 

1. Motionskampagne 2008  
2. Status på idrætsdag 2008 
3. Indhold og forventninger til møde med Ole Kjær 
4. Forbundets hjemmeside og intranetside 
5. Anvendelse af H-drev 
6. Kassererskift og regnskab 
7. Ny forening i Fredensborg 
8. Eventuelt 

 
Ad punkt 1 – motionskampagnen 2008 
 
På repræsentantskabsmødet den 29. februar 2008, blev motionskampagne-
konceptet evalueret, og der var enighed om, at konceptet fra 2006 var det kon-
cept vi skulle køre efter i 2008 – dog således at holdånden skulle understøttes lidt 
bedre – dvs. at der ikke alene skulle fokuseres på motion, men også på samværet 
omkring motionsaktiviteterne! 
 
Konceptet blev rettet til, og kampagnen blev søsat med start den 1. juni. Læs evt. 
mere om kampagnen på http://www.skatfritididraet.dk/default.aspx?id=m3s1 
Status på antal tilmeldinger: Der er desværre flere centre hvor der overhovedet 
ikke er tilmeldt hold. Spørgsmålet er om det bliver offentliggjort af de lokale 
foreninger alle steder? 
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Næstved 
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Det er stadig ikke for sent at tilmelde sig – måske skal der opfordres separat 
til de centre, hvor der ikke er hold tilmeldt! 
 
Der er efterfølgende kommet en del kommentarer på vores hjemmeside vedrø-
rende dette års motionskampagne. Specielt er der kommet bemærkninger til kon-
kurrence – og præmiereglerne. Der har været bemærkninger om reglerne vedrø-
rende antal deltagere pr. hold: at man kan spekulere i at være få deltagere på et 
hold, og dermed have nemmere ved at vinde præmierne! 
 
Det er Skat Fritid & Idræts holdning, at hvis man vil snyde eller spekulere i disse 
kampagner – så kan man gøre det under alle omstændigheder. Der er ingen kon-
trol, vi stoler på folk! Og spørgsmålet er hvem man snyder i sidste ende. Præmi-
en skulle også gerne være en sidegevinst – og ikke hovedformålet med kampag-
nen, som er motion og socialt samvær! 
 
Det eneste, som man muligvis kunne ændre/tilføje i præmieregulativet, er at man 
udover at præmiere de mest aktive måske også kunne have ”tilfældige” gevin-
ster, som alle deltagere på lige vilkår kunne vinde – ud fra lodtrækning! 
 
Det blev dog besluttet, at der ikke laves om på konceptet i denne omgang – men 
at der evalueres på det når kampagnen er ovre!  Evt. kan det overvejes om præ-
mieregulativet skal ændres fremadrettet! Og skal kampagnen tilbydes til ikke 
medlemmer fremover? 
 
Ad punkt 2 – status på idrætsdag 2008  
På grund af besparelser i SKAT, har direktionen besluttet at sætte de traditionelle 
idrætsdage i ØST og VEST på stand by.  
 
Dog blev det besluttet, at man lokalt skulle have mulighed for at afholde et 
idrætsarrangement eller en ”sundhedsdag”! 
 
En temperaturmåling rundt i landet viser, at der i Vest er en overvejende tendens 
til at man støtter op om Randers´ arrangement, og deltager her! Det gælder både 
Nordjylland, Midtjylland, og for så vidt angår Sydjylland-Fyn har Billund og 
Svendborg fået grøn lys til at deltage i Randers. Haderslev, Odense og Tønder 
har fået nej til at deltage i Randers, og holder i stedet lokale arrangementer! 
 
For så vidt angår Øst, afholdes der lokale arrangementer i Midt- og Sydsjælland. 
I Københavnsområdet har man lånt anlægget i Ryparken fra kl. 9.00 – 15.00, 
hvor der vil være mulighed for at deltage i forskellige discipliner. Efterfølgende 
er der fest i Hovedcentret.  
  
Ad punkt 3 – indhold og forventninger til møde med Ole Kjær 
 
Ole Kjær har skrevet til Skat Fritid & Idræt, og opfordret til et møde, hvor 
idrætsdagen er på dagsordenen! Det er fremtiden der ønskes debatteret, idet 
idrætsdag 2008 jo er afskrevet i den gammelkendte facon! 
Bestyrelsen diskuterede hvad vi ønskede at fremkomme med på mødet med Ole 
Kjær – og fremkom med følgende bidrag til dagsordenen: 



 Side 3 / 5 

• Hvad er forklaring på hvordan et´ områdes økonomi kan bevirke, at 
idrætsdagen 2008 aflyses for hele landet? 

• Hvordan gør man fremadrettet? Skal økonomien fremover køre centralt 
fra – således at deltagelse eller ej ikke er afhængig af de enkelte områders 
lokale økonomi! Altså en central pulje – ligesom DHL stafetten! Puljen 
skulle bestå af midler, som kan dække deltagernes transportudgifter og 
deltagergebyr. 

• Sundhed/sundhedsprojekter er meget oppe i tiden, så det kunne måske 
være en idé at kombinere sundhedsprojektet med idrætsdagen!  

• Skal der stadig være en opdeling i Øst/Vest – eller skal idrætsdagen være 
landsdækkende? Det er bestyrelsens umiddelbare holdning, at det af hen-
syn til størrelsen er mest hensigtsmæssigt, at dagen er opdelt i Øst og 
Vest. Men når der er mulighed for et landsdækkende stævne, skal man 
selvfølgelig benytte sig af den mulighed. F.eks. afholder DFIF lands-
stævne i Odense i juni 2010, hvor man fra SKATs side muligvis kan 
”koble” sig på dette arrangement! 

• Skal man afholde dagen dette samme sted hvert år, hvor rammerne er i 
orden? I så fald – hvem har så faciliteterne, hvem kan holde en aftenfest? 
Hvor øvede er folk i planlægning af denne kaliber? Der kunne laves mo-
deller/skabeloner, som kunne gøre ressourcetrækket lidt mindre. Evt. kan 
hvert tjenestested stå for en disciplin således at opgaverne uddelegeres og 
spredes på de forskellige centre! Evt. kunne der laves en drejebog vedr. 
planlægning og afholdelse af idrætsdag! Alternativt kunne man finde ste-
der, hvor idrætsdagen kan afholdes 3 år i træk! 

 
Bestyrelsen blev enig om, at vores forslag vil være, at man i det store fastholder 
det oprindelige koncept – men gerne med fokus på, at dagen skal fyldes rimeligt 
ud med sportslige aktiviteter – samt gerne med nye aktiviteter – f. eks ” bordfod-
bold i voksenstørrelse. 
 
Vores holdning er fremadrettet, at hvis rammerne er i orden – vil vi selvfølgelig 
også godt være entreprenører/ med i planlægningen af idrætsdagene fremover!  
Svend prøver at få booket en dato med Ole Kjær i primo september 2008. Svend, 
Jakob og Winnie deltager fra bestyrelsen. 
 
Ad punkt 4 – forbundets hjemmeside og intranetside  
Der arbejdes forsat på den nye hjemmeside, som er ved at være rimelig opdate-
ret. Den gamle hjemmeside skal lukkes ned – og vi vil forsøge at få linket til den 
nye hjemmeside i stedet. 
 
Det er vigtigt at få udbredt hjemmesiden til alle, idet alle nyheder kommer her. 
Så som referater, motionskampagner m.m. Ligeledes opfordres til, at alle lokale 
foreninger sender deres lokale link til hjemmesiden. 
 
Når referat er lagt på hjemmesiden, vil der fremover blive sendt en mail til for-
mændene om at der er nyt referat – og i mailen er der vedhæftet et link til hjem-
mesiden. Formændene opfordres til at videresende referatet til deres medlemmer.  
 
Ad punkt 5 – anvendelse af H-drev 
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H-drevet er bestyrelsens arbejdsmappe – hvortil alle bestyrelsesmedlemmer har 
adgang. 
 
Der skal ske en kraftig oprydning i denne mappe, og Jørn får lavet undermapper 
til H-drevet. 
 
Ad punkt 6 - Kassererskift og regnskab 
Morten har nu overtaget regnskab og bogholderi fra Max Holm. Desværre kan 
Morten nok se bevægelserne på konti – men han har ikke adgang til at betale!!!! 
Så de bestyrelsesmedlemmer, der har udlæg må væbne sig med tålmodighed!  
Der arbejdes på problemet, som forhåbentlig snart vil blive løst. 
Så snart systemet fungerer for Morten, vil han tage fat på at udbetale det årlige 
tilskud til foreningerne. 
 
Ad punkt 7 - ny forening i Fredensborg 
Fredensborg har meddelt, at de opretter en personaleforening - herunder en 
idrætsafdeling. 
 
Der er tale om en ny forening – der er ikke tale om en videreførelse af foreningen 
fra Helsingør.  
 
De er anmodet om at indsende vedtægter m.m. Såfremt vedtægter-
ne/formålsparagraffen opfylder kravene, skal de have tilskuddet på kr. 4.000. 
Ligeledes har personaleforeningen i Hovedcentret spurgt til betingelserne for 
medlemskab af Skat Fritid & Idræt. 
 
Ad punkt 8 - eventuelt 
Morten har modtaget invitation til Stortræf i DFIF regi – 3. og 4. oktober på Ny-
borg Strand. Der vil være forskellige workshops. 
 
Stortræffet henvender sig specielt til kassereren i foreningen, men der er dog 
temaer for alle i en bestyrelse. Tilmeldingsfrist 1/9 2008. Se nærmere på DFIFs 
hjemmeside. 
 
Jesper spurgte til brug af egen bil ved seminarer m.m. i weekenden – i forhold til 
afregning (stor eller lille takst). Konklusion blev, at såfremt vi vælger at køre i 
bil til eksterne arrangementer afregnes kilometergodtgørelse efter høj sats. 
 
Den 15. november er der ekstraordinært repræsentantskabsmøde i DFIF-regi. 
Dagsordenen til dette møde er DFIF i bevægelse, idet der er planer om at oprette 
flere ”centre” i DFIF regi. Muligvis bliver dagsordenen dog en anden på bag-
grund af en mulig fusion mellem DGI og DIF. Hvis denne fusion bliver en reali-
tet, bliver der ikke oprettet flere centre i DFIF. 
 
Landsdelsmøder i DFIF: næste landsdelsmøde er en lørdag ultimo i september 
2008. Vi har – i lighed med alle foreninger i øst fået tilbud om at deltage. Stand 
up komiker Jakob Tinglev underholder om aftenen. Arrangementet foregår i Kø-
ge. Svend rundsender indbydelsen. 
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Foreningens tilskudspolitik – herunder betingelserne for at få et tilskud af for-
bundet - blev diskuteret kort, og der var enighed om at der var grundlag for at 
tage det op på et senere tidspunkt for en nærmere gennemgang.  
 
Næste møde foregår i Odense den 9. september 2008, hvor Peder Trolle fra DFIF 
kommer.  

 

 

 


